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درمکتب امام

قوت نفس رجایی
آنی که به نظرم خیلی بزرگ اســت، این اســت که آقای رجایی یک نفر آدمی 

بود که دستفروشی ]می کرد[ در بازار از قراری که گفتند. من در مطالعاتی که در 

ایشــان کردم به نظرم آمد که از حال دستفروشــی اش تا حال ریاست جمهوری، در 

روح او تاثیری حاصل نشد. چه بسا اشخاصی هستند که اگر کدخدای ده بشوند، 

تغییر می کنند به واسطه ضعفی که در نفسشان هست، تحت تاثیر آن مقامی که 

پیدا می کنند واقع می شوند، و اشخاصی هستند که مقام تحت تاثیر آن هاست از 

باب قوت نفسی که دارند.
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اخبار کوتاه

وظيفه خطير عالمان دین
 به عنوان وارثان انبياء

الآن وظيفة حوزه و جامعه اسلامي شرق و غرب اين است كه 
قــرآن و عترت را به آن جايگاه اصلي اش برســانند. به ما گفتند: 
شــما وارث انبيائيد؛ يعني اين ميراث شماست، بايد اين را حفظ 
بكنيــد: الَعُلمَاءْ وَرَثهَُ الانَبياء)1(، به ما گفتند اين ارث شماســت! 
وقتي الَعُلمَــاء وَرَثهَُ الانَبياء را به يك اديب مي دهيد، مي گويد: 
الَعُلمَاء مبتدا، وَرَثهَُ الانَبياء جملة خبريهّ است؛ ولي به يك حكيم 
و متكلّم و فقيه مي دهيد؛ مي گويد: اين جملة خبريهّ است كه 
به داعي انشاء القاء شده، يعني ايَهَُّا العُلمَاء يجَِبُ عَليِكُمْ انَْ ترَِثوُا 
ترُاثكَُم؛ بر تك تك شــما واجب است كه ارثتان را حفظ بكنيد. 
انبياء ارث گذاشــته اند براي كي؟ براي اينكه ديگران غارت كنند 
يا شما حفظ كنيد؟! اين الَعُلمَاء يعني يجَِبُ عَليَ العُلمَاء انَْ يرَِثوُا 

القُرآنَ وَ العِترَه، حفظش كنيد.
ضرورت درك جایگاه واقعي » عقل «

 به عنوان چراغ شناخت دین
آنوقت بفهميم كه عقل يعني چراغ، مبادا كسي از اين به بعد 
رع،  اين حرف را بزند كه: كُلُّ مَا )نه كلما( حَكَمَ بهِِ العَقلْ حَكَمَ بهِِ الشَّ
اين از اغلاط است؛ عقل، حكمي ندارد. عقل غير از فهم، حكمي 
ندارد! قبل از عقل نظام بود، بعد از عقل نظام هست؛ موضوعات، 
قبــل از عقل بودند،  محمولات قبل از عقل بودند، رابطة موضوع 
و محمــول قبل از عقل بــود؛ عقل حكم مولوي ندارد، عقل ولي 
نيست، عقل صراط نيست، عقل مهندس نيست؛ عقل چراغ است. 
از چراغ هيچ كاري ساخته نيست، فقط مي فهمد. عقل عملي در 
امور شــخصي خود آدم، والي است، كارهاي خودش را تدبير مي 
كند؛ امّا در حرم و حريم دين،عقل فقط چراغ است. پس كُلُّ مَا 
رع از ريشه، باطل است، عقل حكمي  حَكَمَ بهِِ العَقلْ حَكَمَ بهِِ الشَّ
ندارد! آن كه چراغ اســت، فقط مي فهمد؛ آن كه مهندس است، 
راه مي سازد؛ قبل از عقل اين راه و نظام بود، بعد از عقل اين راه 

و نظام هست؛ عقل بايد ببيند و بفهمد و عمل بكند. 
لزوم تفسیر روایات اهل بیت )ع( با همدیگر 

توسط عالمان دین
اگر از وجود مبارك صديقة كبري روايتي برســد، ما برابر آن 
فتوا مي دهيم؛ چون معيار فتوا دادن،عصمت است نه امامت. اگر 
يك انساني معصوم بود، حرف او حجت است. فرمود اين چهارده 
رُ بعَضاً. يك روايتي  معصوم يك نفرند، بعد فرمود: كَلامُ بعَضِهِمْ يفَُسِّ
از وجود مبارك حضرت امير يا امام حســن )ع( نقل شــده، يك 
روايتي هم از وجود مبارك امام عســكري )ع( نقل شده؛ فرمود: 
گرچه فاصله زياد است، امّا همة اين چهارده نفر به منزلة متكلّم 
ــرُ بعَضُهُ بعَضاً. بايد از اين منظر، قرآن  واحدند و كلام اينها يفَُسِّ
را بــه اين صورت در آورد، عترت را هــم به آن صورت در آورد، 
اينها مي شــوند مهندس؛ يعني شريعت و دين؛ و عقل در مقابل 
شــريعت نيست، عقل در مقابل نقل است؛ شريعت و دين مقابل 

ندارد، وحي مقابل ندارد. 
حرف جناب حكيم ســنائي كه گفته: با بودن پيغمبر، كسي 
حق ندارد اسم عقل را ببرد، همين است! حرف ايشان اين است 
كه با بودن پيغمبر، كسي اسم عقل را نمي برد! عقل در برابر خبر 

زراره است  نه در برابر وحي! 
   مصطفي انَدر جهان، آنگه كسي گويد كه  عقل

 آفتاب انَدر ســما، آنگه كسي گويد سُها )2(
» سُها « آن ستارة ضعيفي است كه پيشينيان براي تشخيص 
بينائي افراد، مي گفتند: اگر او شب بتواند ستارة سُها را ببيند، مثلًا 
چشمش سالم است يا نورچشمش كافي است. گفت:  ديگران هر 
چه باشند، يك ستارة ضعيفي اند در برابر آفتاب، كسي اسم حكيم 
و فقيه و اينها را نمي برد! حكيم و فقيه و اينها در برابر محدّثند، 
اينها علماء در مقابل همند؛ انبياء هيچ مقابل ندارند، دين و وحي 
هيچ مقابل ندارد؛ فقط چراغ ها هســتند كه مقابل همند و بايد 

هماهنگ باشند تا بهتر ببينند. 
وظیفه حوزه هاي علمیه

 نسبت به شكوفائي قرآن و عترت
الآن وظيفة حوزه ها اين اســت كه قــرآن را به عنوان محور 
اصلي قرار دهد، عترت غير از روايت است؛ عترت، ولايت، معجزه، 
عصمت، امامت، اينها همتاي قرآن كريمند؛ اينها را خوب بررسي 
كنند به عنوان ) صراط(. عقل را، برهان عقلي را، استدلال عقلي 
را، شــكوفائي عقلي را به عنوان چراغ متقن بررسی كنند؛ نقل را 
هم در كنار عقل كاملًا ارزيابي كنند، اين فتيله ها را بالا بكشند تا 
جهاني كه يأَتوُكَ رِجالاً از شرق و غرب به اينجا آمدند، با دست 
پر بر گردند. اين كعبه مي تواند مَطاف همه باشد، اين كعبه مي 
تواند قبلة همه باشد؛ و اگر نامة رهبري براي جوانان بود نه براي 
مستكبران و دولتمردان، از همين راه است و اگر راههاي ديگررا 

هم طي كردند در همين راستاست. 
بیانات حضرت آیت الله جوادي آملي )دام ظلّه( در مراسم اختتامیه 
بیستمین دوره مسابقات قرآن و حدیث جامعهُ المصطفي و آئین 
نكوداشت شخصیت برگزیده قرآني معظم له در عرصه بین المللي 
ـ   قم  ؛   مدرسه علمیه امام خمیني )ره(     ـ    16 / 11 / 1393 
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خوان حكمت روزهای يك شنبه منتشر می شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: 
امروز باید چالش های پیش رو مخصوصا 
منطقه  در  کــه  افراطی  جریان هــای 
خاورمیانه وجود دارد رفع شود که یكی 
از مباحث اصلــی در بین المجالس این 

موضوع است.
به گزارش فارس، علی لاريجانی بامداد ديروز 
قبل از ســفر خود به نيويورك جهت شركت در 
چهارمين اجلاس روسای مجالس جهان با حضور 
در جمع خبرنگاران در فرودگاه امام خمينی )ره( 
با بيان اينكه دموكراسی بايد پايه ای برای صلح 
و ايجاد توســعه پايدار باشد، گفت: در دهه اخير 
فراوانی جنگ ها باعث شده موضوع دموكراسی 
دوباره مورد توجه جدی قرار گيرد، بنابراين اين 
اجلاس مجال خوبی برای ارزيابی روند طی شده 

در گذشته است.
لاريجانی تصريح كرد: امروز بايد چالش های 
پيــش رو مخصوصا جريان هــای افراطی كه در 
منطقه خاورميانه وجود دارد رفع شود كه يكی 
از مباحث اصلــی در بين المجالس اين موضوع 
اســت و در كميته های بين المجالس موضوعات 
مرتبط با حقوق بشر و توسعه پايدار مورد توجه 

قرار خواهد گرفت.
وی افزود: در حاشيه اين اجلاس، ملاقات هايی 
با روســای مجالس كشــورهای مختلف خواهم 
داشــت،  البته بايد توجه كرد عنوان كنفرانس و 
واقعيت هايی كه در زندگی برخی كشورها مانند 
جنگ و خونريزی است، فرق دارد. بنابراين بايد 

بر اين مسائل فائق آمد.

لاریجانی پیش از سفر به نیویورك: 

 راهکارهای مقابله با جریان های افراطی
در نشست بین المجالس بررسی می شود 

باید برای فلسطین ساختار دموکراتیک 
طراحی شود 

لاريجانــی گفت: موضوع فلســطين يكی از 
موضوعات دردآور برای عالم اسلام است. اگر واقعاً 
دنبال صلح و دموكراسی هستند، بايد يك ساختار 
دموكراتيك برای فلســطين طراحی شود تا اين 
كشــور به صلح و توسعه پايدار برسد كه البته از 
اين موضوع فرار می كنند و همين عوامل برخی 
از كشــورها باعث شده، به بحران ها در مناطقی 
مانند عراق و ســوريه دامن زده شده و تبديل به 
جريان های تروريســتی شود، لذا در گفت وگوها 
می توان يــك فضای دموكراتيــك و صلح آميز 
برای مردم اين مناطق ايجاد كرد كه از جنگ و 

خونريزی جلوگيری شود.
رئيس مجلس شورای اسلامی تصريح كرد: در 
سخنرانی من يكی از محورها اين خواهد بود كه 
چگونه می توان ساختار دموكراتيك را به صورت 

واقعی، پايه ای برای ايجاد صلح قرار داد.
مسئله یمن و سوریه از طریق 
دموکراتیک حل خواهد شد 

وی درخصوص اوضــاع داخلی يمن با بيان 
اينكه شــرايط اين كشور برای تمامی مسلمانان 
جهان بسيار دردآور و ناراحت كننده است، تصريح 
كرد: يمن يك كشــور بزرگ و ريشه دار اسلامی 
بوده كــه مورد هجوم قرار گرفته و مســاكن و 
زيربناهای آن تخريب شده است. در شرايط فعلی 

يك تصور متضاد وجود دارد، برخی از كشــورها 
تصور می كنند با فشار نظامی مسئله در منطقه 
حل می شود كه اين موضوع فرسوده شده و بيشتر 
توجهات به سمت راه حل سياسی برای حل مسائل 

سوريه و يمن است.
لاريجانی افزود: پيشنهاداتی برای حل مسئله 
يمن از ســوی كشــورهای عربی مطرح شده و 
همچنين پيشنهاداتی از طرف نماينده سازمان 
ملل ارائه شــده اســت كه اجمالا رايزنی هايی 
صورت گرفته، اما بايد اين موضوعات را با توجه 

به واقعيات توانمند كرد.
رئيس مجلس شورای اسلامی اذعان داشت: 
جمهوری اسلامی ايران تلاش می كند تا در يمن 
وحدت به  وجود آيــد و گروه های مختلف يمن 
بتوانند مذاكراتی در ســطح ملی داشته باشند و 
دولت وحدت ملی استقرار يابد و انتخابات و ساير 
سازوكارها در اين بستر تعريف شود كه اميدوارم 

اين ساماندهی ها شكل بگيرد.
وی در اين خصــوص همچنين افزود: برخی 
كشــورها تصور می كردند از طريق نظامی گری 
می توانند مسئله را حل كنند، اين در حالی است 
كه نتايج اندك اين موضوع خســاراتی برای آنها 
به دنبال داشت، بنابراين آنها بايد به جريان های 

قوی تر مانند راه حل سياسی بپيوندند.
لاريجانی گفت: مســئله يمن و ســوريه در 
چارچوب دموكراتيك حل خواهد شد و راه حل 
سياسی يك راه حل پايدار بوده و هست، البته به 
شرطی كه موضوع تبديل به معاملات بيرون از 

خواسته ملت نباشد.

وحدت حول محور ولی امر 
آيت الله موحدی كرمانی دبيركل جامعه روحانيت مبارز در 
پيامی تصويری به اجلاس وحدت اصولگرايان كه متشــكل از 
دبيران استانی سه تشكل جبهه پايداری انقلاب اسلامی، جمعيت 
ايثارگران انقلاب اســلامی و حزب موتلفه اسلامی با اشاره به 
وظيفه مردم در مقابل حكومت گفت: امروز حكومت به عنوان 
امانت در دست ماست و وحدت و باهم بودن و حول محور ولی 
امر حركت كردن، 2 وظيفه ماست. وی تاكيد كرد: بايد ديد چه 
كســی دلسوز و كارآمد و متدين و داناتر است و وقتی اصلح را 
شناختند از او حمايت كنند، هر چند ممكن است در گروه آنها 
نباشند. دنبال سهم خواهی نبوده و ببينند چه كسی می تواند درد 
ضعفا و مستضعفين را لمس كرده و بفهمد و چاره انديشی كند.

باید از حق شخصی خود
 در جهت وحدت اصولگرایی بگذریم

حجت الاســلام تقوی قائم مقام دبيــركل جامعه روحانيت 
مبارز در اجلاس سراســری دبيران اســتانی سه تشكل جبهه 
پايداری انقلاب اســلامی، جمعيت ايثارگران انقلاب اســلامی 
و حزب موتلفه اسلامی از ســوی آيت الله يزدی رئيس جامعه 
مدرســين حوزه علميه قم سخن می گفت با بيان اينكه بايد از 
حق شخصی خود در جهت وحدت اصولگرايی بگذريم، گفت: 
فرصتــی برای وحدت اصولگرايان به وجود آمده كه بايد از اين 

فرصت حداكثر استفاده را برد.

ظریف و جلیلی 
به کمیسیون برجام مجلس می روند

حسين نجابت عضو كميسيون ويژه برجام مجلس شورای 
اسلامی در گفت وگو با فارس، پيرامون جزئيات جلسات آتی اين 
كميسيون اظهار داشت: جلسه بعدی )چهارم( كميسيون برجام 
دوشنبه اين هفته با حضور آقايان ظريف، عراقچی و ساير اعضای 
تيم مذاكره كننده برگزار می شــود. نجابت در پايان از برگزاری 
جلسه روز سه شنبه هفته جاری كميسيون ويژه برجام با حضور 

سعيد جليلی و اعضای تيم مذاكره كننده سابق خبر داد.

نامه جدید وزارت کشور به شورای نگهبان
نجات الله ابراهيميان سخنگوی شورای نگهبان اظهار داشت: 
چند روز پيش نامه  ای از طرف وزارت كشور به شورای نگهبان 
واصل شد كه در اين نامه جزئيات زمان بندی و برنامه ريزی نحوه 
آماده سازی مقدمات برگزاری انتخابات مجلس دهم به صورت 

الكترونيكی اعلام شده است.
وی با بيان اينكه اين نامه دارای اشكالاتی است، گفت: قرار 
اســت شورای نگهبان طی جلسه ای اين نامه را بررسی كند اما 
هنوز زمان تشكيل جلسه برای رسيدگی به نامه وزارت كشور 

تعيين نشده است.

وزیر کشــورگفت: ما تابــع قوانین و 
فعالیت های جاری کشور هستیم و انتخابات 
هم قانون خاص خود را دارد، البته این قانون 

قابل بازنگری و تجدیدنظر است.
به گزارش تسنيم، عبدالرضا رحمانی فضلی 
وزير كشور در نشســت هم انديشی با نخبگان، 
فعــالان غيردولتی و اصحاب رســانه كه صبح 
ديروز در سالن پيامبر اعظم وزارت كشور برگزار 
شد، با اشاره به قانون انتخابات اظهار داشت: ما 
تابع قوانين و فعاليت های جاری كشور هستيم و 
انتخابات هم قانون خاص خود را دارد، البته اين 

قانون قابل بازنگری و تجديدنظر است.
وی ادامــه داد: البته تا زمانی كه اين قانون 
وجود دارد، ما نيز پايبند آن هستيم، اين قانون 
دو بخــش دارد، اجرا و نظارت از بخش های آن 
محســوب می شود، اما آنچه بنده به عنوان وزير 
كشــور اعلام می كنم، در حــوزه اجرا مر قانون 
رعايت خواهد شــد و يقيــن بدانيد كه بالاتر از 
قانون يا تحت عنــوان آن، حركاتی كه بخواهد 
قانون را خدشه دار كند نه بنده و نه هيئت اجرايی 
اجازه اجرای چنين كاری را نخواهيم داد و اين را 
يقين بدانيد، اجازه چنين كاری داده نخواهد شد.
وزير كشور تصريح كرد: آنچه كه به هيئت های 
نظارت برمی گردد اين است كه آنها در چارچوب 
قوانين و روالی كه در اين چند سال در انتخابات ها 
وجود داشته عمل كرده اند. اگر احساس كنيم كه 

وزیر کشور:

قانون انتخابات قابل بازنگری و تجدیدنظر است

حقی در جايی ضايع شده، يقين بدانيد با تعامل، 
مذاكره، مشورت و مصلحت با شورای نگهبان در 

جهت رفع آن اقدام می كنيم.
وزير كشــور ادامــه داد: هدايت مقام معظم 
رهبری، مقاومت مردم، ايجاد وحدت و انسجام، 
تاثيرگذاری در تحولات منطقه ای، ثبات در حوزه 
اقتصادی و همگرايی در حوزه اجتماعی بســتر 
خوبی را فراهم كرد تا با تلاش های شبانه روزی 
رئيس جمهــور و فعاليت های كارشناســانه و 
پيگيرانه تيم مذاكره كننده هســته ای بتوانيم 

در حوزه سياست خارجی نيز به موفقيت دست 
يابيم.

رحمانی فضلی درباره وضعيت اقوام و اقليت ها 
گفــت: تلاش می كنيم نه فقــط از منظر قانون 
اساســی، قوانين موضوعه و نيــاز امنيتی، بلكه 
از موضع انســانی به اقليت ها و اقوام بپردازيم. 
هنگام وضــع قوانين تلاش می شــود اقوام به 
عنوان عضو بزرگی از خانواده ايران ديده شوند، 
البته نارســايی های تاريخی نيز وجود دارد كه 
تلاش می كنيم به ســرعت در جهت رفع آن و 

رضايتمندی مردم اقدام شود.
وی تاكيــد كرد: ما اقليت هــا را هم وطن  و 
هم ميهــن خود می دانيم و هــر كاری را كه در 
چارچوب مسائل انسانی و قانونی برای آنها انجام 

دهيم، بر خود وظيفه می دانيم.
وی در ادامه سخنان خود به موضوع مهاباد 
اشاره كرد و نقش نخبگان را در اين ماجرا مهم 
دانست و گفت: در موضوع مهاباد، نخبگان مسئله 
به وجود آمده را مديريــت كردند اين در حالی 
است كه از نظر امنيتی می توانست باعث التهاب 
در منطقه كردســتان شود. همچنين در زمينه 
نارضايتی بختياری ها از سريال سرزمين كهن نيز 
نقش نخبگان در اين خصوص بسيار اثرگذار بود.
رحمانی فضلی به تاميــن امنيت در منطقه 
سيستان و بلوچستان اشاره كرد و افزود: تامين 
امنيت در منطقه سيســتان و بلوچستان را به 
بيش از 15 هزار بسيجی محول كرديم و خدا را 
شكر امنيت كامل در اين منطقه را حاكم كرديم 
و در نظر داريم همين سياست را نيز در منطقه 

كردستان پيش بگيريم.
رحمانی فضلی در ادامه از تشكيل مركز رصد 
فعاليت های اجتماعی در وزارت كشور خبر داد 
و گفت: برای نخســتين بار مركز رصد تحولات 
اجتماعی راه اندازی شــده و قصد داريم در اين 
مركز به شــاخص های دقيقی در حوزه تحولات 

اجتماعی برسيم.

معاون توسعه مدیریت و پشتیبانی وزیر آموزش و 
پرورش از ارسال بخشنامه بازنشستگی پیش  از موعد 
فرهنگیان بدون سنوات ارفاقی، به سراسر کشور خبر 

داد.
سيد محمد بطحايی در حاشيه گردهمايی  معاونان توسعه 
مديريت و پشتيبانی  استان های كشور كه در باشگاه فرهنگيان 
تهران برگزار شــد، اظهار داشــت: فرهنگيان مرد با 25 سال 
سابقه كار و فرهنگيان زن با 20 سال سابقه كار و در صورت 
موافقت مديران ادارات مربوطه و تأييد اداره كل امور اداری و 

تشكيلات، می توانند بازنشسته شوند.
بطحايی در مورد شــرايط بازنشســتگی پيــش از موعد 
فرهنگيان گفت: بازنشســتگی پيش از موعد فرهنگيان نبايد 
موجب اخلال در امر آموزش دانش آموزان و افزايش ســاعات 

حق التدريس در سال تحصيلی آينده شود.
به گــزارش ايلنا، معاون توســعه مديريت و پشــتيبانی 
وزارت آموزش و پرورش تصريح كرد: فرهنگيانی كه به تأييد 
كميسيون پزشــكی قادر به ادامه خدمت نباشند، می توانند 

درخواست خود را به اداره محل خدمت مربوطه ارائه كنند.

معاون وزیر آموزش و پرورش:
فرهنگيانی که قادر به ادامه خدمت نيستند، درخواست بازنشستگی کنند

بیانیه  160 مسئول بررسی و تحلیل 
بسیج دانشجویی کشور 
بازگشایی سفارت

 و افتتاح  دفتر بی بی سی 
چيزی از خباثت های انگليس کم نمی کند

160 مسئول بررسی و تحلیل بسیج دانشجویی کشور اعلام 
کردند: دولتمردان انگلستان آگاه باشند افتتاح دفتر بی بی سی 
در تهران و بازگشایی سفارت چیزی از خباثت های این کشور 

در اذهان مردم ایران کم نمی کند. 
به گزارش خبرگزاری دانشــجو، 1۶0مسئول بررسی و تحليل 
بسيج دانشجويی كشــور در بيانيه ای پيرامون بازگشايی سفارت 
انگليس نوشــتند: از آغازين روزهــای ارتباط گيری دولت و ملت 
ايران با دولت انگلستان از دوران قاجار و حتی قبل تر از آن  تا عصر 
حاضر، دولت انگلستان هيچگاه از خوی استكباری و رفتار مكارانه 
خود بازنگشته اســت و بطور بسيار موذيانه اقدامات جنايت آميز 
خود را در اقداماتی همچون »ترور فيزيكی و هويتی شخصيتهايی 
مثل شهيد شيخ فضل الله نوری و اميركبير«، » مقابله با قيام های 
مردمی مثل نهضت ميرزا كوچك خان، قيام شــهيد رئيس علی 
دلواری و همكاری و دادن نقشه راه به آمريكا در ايجاد كودتای 28 
مردادماه سال 1332 هجری شمسی برای ملی شدن صنعت نفت 
ايران«، »جدايی مناطق ارضی از ايران مثل افغانســتان، بحرين و 
طرح جداسازی خوزستان با شروع انقلاب اسلامی و حمله به شهر 
خرمشهر با هدف نابودی انقلاب اسلامی«، »حمايت از تحريم های 
غيرقانونی و غيرانســانی عليه مردم ايران پس از انقلاب اسلامی 
ايران«، »حمايت، ايجاد، آموزش و پذيرفتن گروهك های تروريستی 
و تكفيری همچون ســازمان منافقين، داعش، انجمن پادشــاهی 
ايران، پژاك و حمايت از فتنه سال 1388 كه كمك های اطلاعاتی 
و اقتصادی خود را از طريق سفارت در تهران و كشورهای حاشيه 

خليج فارس انجام دادند« و ... تكرار كرده است.
در ادامه اين بيانيه آمده است: مثنوی هفتاد منی كه انگليسی ها از 
خود در باب جنايات به جا گذاشتند آنقدر گسترده است كه می بايست 
در دادگاه های بين المللی مورد پيگرد و محاكمه قرار بگيرند و نه تنها 
اينطور نبوده بلكه غرب و انگلســتان، كشورهای ديگر را مورد چالش 

قرار می دهند!
در بخشی از اين بيانيه به دولت انگليس تاكيد شده است: دولت 
انگلســتان بداند با بازگشايی رسمی ســفارت خود در تهران رويكرد 
عدم اعتماد مردم متدين ايران و جناح حزب ا... تغييری نكرده و اين 
مردم ايران هستند كه مانند گذشته مطالبه گر بوده و انگليسی ها بايد 
پاســخ گوی آنها باشند. دولتمردان انگلستان آگاه باشند افتتاح دفتر 
بی بی سی در تهران چيزی از خباثت های انگلستان را از اذهان مردم 

ايران كم نخواهد كرد.
همچنين در پايان اين بيانيه خطاب به مسئولين كشور آمده است: 
دانشجويان انقلابی همچنان از مسئولين خود می خواهند كه نسبت 
به خوی اســتكباری غربی ها خصوصاَ دولت انگلستان واكنش درخور 
نشان داده و در صورت فتنه گری های آتی و اقدامات مشابه سال های 
پيشــين دولت انگلستان كه دوباره زمزمه های اين اقدامات به گوش 

می رسد، با قاطعيت به مقابله با دولت انگلستان برخيزند.

سرويس سياسی -
آمريكا و برخی از كشورهای اروپايی در دورانی كه 
دولتمردان از آن  به عنوان پســا توافق ياد می كنند در 
حال برنامه ريزی برای نفوذ مجدد و ســوء استفاده از 
ظرفيت های كشور هســتند، اما بی ترديد بدون تغيير 
ذائقه و استحاله سياســی و فرهنگی كشور به اهداف 
خود نمی رسند. مقام معظم رهبری نيز در ديدار اخير 
خود با هيئت دولت به اين مســئله اشاره داشتند كه: 
دستگاه های مختلف، دستگاه های اقتصادی و فرهنگی 
توجه داشته باشند كه ما در داخل نقشه طراحی شده 
دشمن قرار نگيريم و بازی نكنيم. تصميماتی كه گرفته 
می شود در زمينه تجارت و فرهنگ كمك به آن بسته 

تعيين شده دشمن نكند.
دولت باید اولویت های مورد نیاز

 و اصلی کشور را بشناسد
حســين گروسی  عضو كميسيون صنايع و معادن 
مجلس شــورای اسلامی در گفت وگو با كيهان در اين 
خصوص گفت: اگر دولت برای تحقق اقتصاد مقاومتی 
و حمايت از توليد ملی در راستای يك اقتصاد قوی گام 
بردارد و بطور صحيح آن را اجرا كند، قطعا توطئه دشمن 
كه به دنبال جنگ اقتصادی، سياسی و فرهنگی برای 
نفوذ در كشــور است، خنثی می شود. يك مطالبه اين 
اســت كه دولت مردان بايد برنامه و مديريتی منسجم 
و عملياتی داشــته باشند تا به توان داخلی تكيه كنند. 
برنامه ريزی صحيحی در به كارگيری از معادن و ذخاير 
كشور كه بارها مورد تأكيد مقام معظم رهبری بوده است 
داشته باشند. از خام فروشی نفت اجتناب و صنايع پايين 

دستی آن را فعال كنند.
اين نماينده مجلس با بيان اينكه قطعا مســير ما 
مشخص اســت و بايد طوری برنامه ريزی كنيم كه در 
زمين طراحی شده دشمن قرار نگيريم، افزود: دولت بايد 
اولويت های مورد نياز و اصلی كشور را بشناسد و درست 

عمل كند. نبايد در مسيری كه غرب و دنيای استكبار 
برای ما درصدد تعيين اســت، حركت كند و منفعلانه 
تصميم بگيرد. نبايد كشــور، بازار مصرفی برای ارتقای 
توليدات صنايع خارجی باشد بلكه ايران می تواند ميدان 
توليد و سرزمين توليد و صادرات باشد و با دنيا در اين 
راســتا و از موضع اقتدارش تعامل داشته باشد. دولت 
توجه كند كه هر كشوری با چه قصدی برای همكاری 

با ما می شتابد، آيا به سود يا ضرر ما؟« 
دشمن با خرید زمان برای تغییر و تعیین 

ذائقه فرهنگی اقتصادی ما برنامه دارد
حســين طلا ديگر نماينده مجلس در گفت و گو 
با خبرنگار كيهان با اشــاره به اينكه دشمن هميشه دو 
ابزار به نام تهديد و تطميع برای مقابله با كشور از اول 
انقلاب تا حالا اما با شــيوه های متفاوت و دگرگون در 
دســت داشته است، افزود:  »دشمنان با اين دو ابزار بر 
كشــور فشار آوردند، زمانی با كودتا و تحقير و زمانی با 
تحريم و حالا كه همه اين ها شكست خورده با مذاكرات 
وارد شــده اند. اگر آمريكا می توانست ما را بمباران كند 
تا حالا اين كار را انجام می داد. استراتژی آنها اين است  
كه زمان را بــه عقب بياندازند و وانمود كنند كه تمام 
مشكلات ما را خودشان به عنوان كدخدا حل كرده اند، با 
خريد زمان برای تغيير و تعيين ذائقه فرهنگی اقتصادی 

ما برنامه دارند.
عضو كميسيون اجتماعی مجلس خاطر نشان كرد: 
اگر غرب در دوران جنگ سرد با »راديو آزادی« حمله 
می كرد، امروز 1۶5 ماهواره خارجی زبان تصويری بر سر 
مردم ايران آتش می ريزند و اعتقاد، ارزش ها، خانواده و 
اخلاق آنها را هدف گرفته اند. اگر در اين حوزه ها غفلت 
كنيم و به تطميع دشمن يا كدخدا اميد داشته باشيم، 

خدا نيز ما را به همان ها واگذار می كند.
طلا بــا بيان اينكه آمريكا و غــرب قابل اطمينان 
نيســتند، چرا كه حتی به آن كشــورها و افرادی كه 
نوكری آنها را كردند، اعتنا نكرده و رهايشــان كردند، 
ادامه داد: آنها با تمام شرط و شروطی كه برای ما تعيين 
كردند تا تمام منافع ما را نگيرند از دشمنی خود دست 
نمی كشــند چرا كه با ماهيت نظام و مردم ما مشكل 
دارنــد، آنها می خواهند ما را از تمام قدرت و عزتی كه 
در اين مدت به دست آورده ايم پايين بكشند و تبديل 
بــه نوكر خود كنند. بايد در تمام عرصه ها مراقب نفوذ 

دشمن و استحاله شدن كشور و انقلاب بود.
می گوییم نمی توانیم 

چون عده ای از واردات سود می برند
همچنين عليرضا خسروی عضو كميسيون عمران 
مجلس به كيهــان گفت: همان طور هم كه قبلا مقام 

معظم رهبری اشاره داشتند ما الان در پيچ مهم تاريخی 
به سر می بريم كه به نظرم وضعيت اقتصادی ما در اين 
پيچ مهم و تعيين كننده است، چرا كه كشور در بسياری 
از صحنه ها علی رغم فراز و فرودی كه داشته است حضور 
خوب و رو به جلويی داشته است از پيشرفت های علمی 
تا حمايت از مظلومين و جبهه مقاومت و كسب اقتدار  
و عزت بين المللی در راستای منافع اسلام اما همچنان 

بعد از انقلاب در اقتصاد دچار مشكل هستيم. 
ايــن نماينــده مجلس با بيان اينكــه بايد تكليف 
خودمــان را با خود روشــن كنيم كه آيــا اقتصاد ما 
سوسياليستی است يا امپرياليستی و ليبرالی، افزود: »بعد 
از اين  همه مدت سردرگم هستيم و دنبال بانك بدون ربا 
نرفته ايم، بانك های ما برای 1۶ ميليون وام 170 ميليون 
سپرده و وثيقه و ضمانت می خواهند. اين اشكالات در 
اقتصاد ما وجود دارد و بانك ها مانند موريانه اقتصاد را 
می بلعند. امروز بر روی پله آخر پيچ تاريخی، مشكل ما 
هنور اقتصادی اســت و برای جلوگيری از نفوذ دشمن 
بايد از اين مسائل شروع كرد. 28 ميدان مشترك نفتی و 
گازی داريم كه همه دارد غارت می شود اما باز می گوييم 
نمی توانيم و آن دكل گم شد و فلان! در سواحل مكران 
ظرفيــت ۶8 ميليون تن وجود دارد اما در حال حاضر 
۶ ميليون تن اســت. ظرفيت های مغفول مانده ای در 

عرصه های كشاورزی، زمين و معادن و... وجود دارد.
 خسروی ادامه داد: دولت بايد به صدا و سيما پول 
كافی بدهد تا حق نداشته باشد كالاهای خارجی را تبليغ 
كند و بگويد بودجه ندارم و بايد نيروهايم را بچرخانم. 
هر كانالی كه تماشا می كنی اثر سوئی در فرهنگ جامعه 
می گذارد. يك دفعه برای هميشه كشور بايستد و غير 
از تكنولوژی و آن چيز كه مورد نياز اســت، وارد كشور 
نكند. اگر هر قشری هم از واردات منفعت می برد دولت 
مانع منفعت آنها و ضرر ملت شــود. ما يك متر چادر 
مشــكی نمی توانيم توليد كنيم چون برای ذينفع آن 
نمی صرفد، كارخانه های مورد نياز را به كار نمی اندازيم 
چون عده ای منافعشــان به خطر می افتد، خودروهای 
خارجی وارد می كنيم و به صنعت داخلی ضرر می زنيم، 
كار به جايی رسيده كه به دليل منافع عده ای، ميوه های 
ما هم خارجی است و به اسم توليد داخل عرضه می شود.  

بايد يك جا در برابر اين ها بايستيم.
عملكرد خوش باوران 

پنجره نفوذ دشمن است
عليرضا سليمی ديگر نماينده مجلس شورای اسلامی 
در گفت و گو با خبرنگار كيهان گفت: فرمايش حضرت 
آقا منشأ قرآنی دارد، طبق آيه شريفه »وَلنَ يجَْعَلَ الّله 
للِكَْافرِِيــنَ عَلیَ المُْؤْمِنِينَ سَــبِيلًا« خدای متعال اين 

اجازه را نمی دهد كه دشمنان به مومنين سلطه داشته 
باشــند و اين از اصول مسلم است و بايد در بخش های 
مختلف برای نفوذ دشمن مانع ايجاد شود. نكته اول در 
اين رابطه اين است كه بايد بدانيم كه دشمن پيوسته 
دشمن اســت. گاهی لايه ای از خوش باوری در كشور 
ديده می شود، عملكرد خوش باوران باعث طمع دشمن 
می شــود كه به آن به عنوان پنجره نفوذ خود می نگرد. 
نكته دوم اين اســت كه برای جلوگيری از نفوذ بايد در 
توجه به فرهنگ و توليدات فرهنگی جدی باشيم و در 
عرصه اقتصادی نيز تمام مقدرات كشــور را در اختيار 
بيگانگان قرار ندهيم چرا كه طبق شواهد تاريخی غرب 
هميشه به دنبال سلطه اقتصادی بوده همان طور كه در 
قراردادهايی مثل وثوق الدوله گلســتان يا كنسرسيوم 

نفتی در زمان پهلوی دوم نشان داده است.
سليمی با بيان اينكه بازار ايران بزرگ است و سلطه 
اقتصادی غرب باعث تحقير كشــور می شود چرا كه آنها 
به دنبال زير ســؤال بردن عزت ما هستند، ادامه داد: در 
عين حال كه رابطه وجود دارد نبايد بازار مسلمين را در 
اختيار دوباره جريان سلطه و بيگانگان قرار داد. مگر خيانت 
كاركنان و كارفرمايان سفارت انگليس در فتنه 88 روشن 
نشد؟ دشمن لحظه ای از دشمنی با ما دست نمی كشد. 
بايد در برابر اقدامات كســانی كه نشان داده اند از پشت 
اهل خنجر زدن هستند احتياط داشته باشيم. مومن از 
يك سوراخ دو بار گزيده نمی شود مبادا كه ما چند بار اين 
مسائل را تجربه كنيم و باز متضرر شويم. همه دستگاه ها 
از جملــه مجلس و دولت و قوه قضائيه بايد در اين مورد 
حساس باشند و با قوانين درست و نظارت غافل نشوند.

وی با بيان اينكه مجلس نبايد منفعلانه عمل كند 
و تماشــاچی ميدان باشــد، اگر مجلس دولت فرموده 
داشــته باشيم آسيب جدی می بينيم، ادامه داد: تدبير 
اقتضا می كند كه دولتمردان برای جلوگيری از نفوذ و 
برنامه دشــمن جدی باشند چرا كه عده ای با ادعاها و 
شــعارهای دهان پركنی مانند جامعه جهانی به دنبال 
خدشه دار كردن و به تاراج بردن استقلال ملت هستند 
كه در اين مدت با زحمات فراوان و خون ها به دســت 
آمده است.  دامن استكبار برچيده شده است اما عده ای 
روشــنفكرنما به اسم روشنفكری به دنبال بازگرداندن 
دوباره گدايی و وابســتگی كشور هستند. اين عده سه 
دسته اند؛ يا فرصت طلبند كه در انقلاب نقش داشتند 
و حالا به دنبال منافع خودشان می گردند، يا وادادگان 
سياسی اند كه بطور كل همه چيز را در غرب می بينند 
و يــا پايگاه اجتماعی ندارنــد، عده ای كه ضعف پايگاه 
اجتماعــی دارند، كاســه گدايی به ســمت غرب دراز 

می كنند، ملت مراقب اينها باشد.

نمایندگان مجلس در گفت وگو با کیهان:

عده ای که ضعف پایگاه اجتماعی دارند ، کاسه گدایی به سمت غرب دراز می کنند

رئیس کمیته روابط خارجی مجلس نمایندگان آمریكا:
ایرانی ها هميشه 

زیر توافق می زنند
ادِ رویس، رییس کمیته روابط خارجی مجلس نمایندگان 
آمریكا مدعی است که ایران هرگاه توافقی را امضاء کرده، 

بعداً زیر آن زده و نباید به چنین کشوری اعتماد کرد.
بــه گزارش فارس، ادِ رويس، رئيــس كميته روابط خارجی 
مجلس نمايندگان آمريكا مدعی است كه ايران هرگاه توافقی را 
امضاء كرده، بعداً زير آن زده و نبايد به چنين كشــوری اعتماد 
كــرد. رويس اين ادعا و درخواســت را در ســخنرانی هفتگی 

جمهوری خواهان مجلس مطرح كرد.
جمهــوری خواهان ســنا و كنگره كه حالا تعــداد كم ولی 
روزافزونی از هم حزبی های اوباما يعنی دموكرات ها را در مخالفت 
با توافق هسته ای در كنار خود می بينند، تمام تلاش خود را برای 

رد برجام به كار بسته اند.
تاكنون فقط 30 سناتور دموكرات از برجام حمايت كرده اند 
و اگر اين عدد به 34 نرسد، اوباما هم نخواهد توانست با استفاده 

احتمالی از حق وتوی خود، برجام را به تصويب برساند.


